
Slovo starostky

DOBROSLAVICKÝ OBČASNÍK

Vážení spoluobčané, milí čtenáři,

měsíc červen přináší nejen příchod  léta, ale také 
příležitost ohlédnout se za tím, co se v  naší obci 
v  uplynulých týdnech podařilo. Na konci května nás  moc 
potěšila společná akce - Den obce a dětí, která se letos opět 
vydařila. Děkuji všem organizátorům v  čele  s  předsedou 
kulturní komise Honzou Osmančíkem, dobrovolníkům 
i  účinkujícím, kteří se podíleli na přípravě a  zajištění 
programu. Vaší práce a  nasazení si opravdu vážím. Bylo 
krásné vidět, kolik radosti přinesl tento den nejen dětem, 
ale i dospělým.

Z  investičních 
a  rozvojových novinek 
bych ráda zmínila, že 
jsme vymalovali 
kulturní dům 
a  kapličku, opravili 
dešťovou kanalizaci 
poškozenou zářijovou 
povodní a  také nechali 
zpracovat projekt na 
odstranění jmelí 
v obecním parku.  V kulturním domě jsme navíc instalovali 
novou akustickou stěnu, kterou jsme pořídili díky dotaci 
z Místní akční skupiny Hlučínsko a Státního zemědělského 
intervenčního fondu. Významně tím zlepšíme podmínky 
pro pořádání kulturních a  společenských akcí. První 
pozitivní dopad na sebe nenechal dlouho čekat. Právě díky 
nové akustické stěně jsme mohli přivítat účastníky 
Univerzity třetího věku a  uspořádat přednášku v  rámci 
meziobecní spolupráce, na kterou dorazili i  zájemci ze 

dvou sousedních 
obcí. Těší  mě, že 
i  v  této oblasti se 
daří budovat 
kontakty a  sdílet 
vzdělávací 
příležitosti.

S  velkou radostí 
Vám oznamuji, že 
naše obec uspěla 
se žádostí o  dotaci 

na pořízení nového hasičského cisternového vozu. Získané 
finanční prostředky nám umožní výrazně posílit vybavení 
naší jednotky sboru dobrovolných hasičů, a  tím i  zvýšit 

bezpečnost nás  všech. Nová cisterna bude moderně 
vybavená a  umožní rychlejší a  efektivnější zásahy nejen 
při  požárech, ale 
i  při dalších 
mimořádných 
událostech, jako 
jsou povodně nebo 
technické zásahy. 
Starší vozidlo, 
které naši hasiči 
doposud využívali, 
již přestávalo 
vyhovovat současným nárokům a technickému stavu. Tato 
investice není jen o  vozidle samotném, je to vyjádření 
podpory našim dobrovolným hasičům, kteří jsou 
připraveni pomáhat ve dne v noci.

A  jedna z  nejdůležitějších novinek. Ukončili jsme 
výběrové řízení na výstavbu nové mateřské školy. 
Zhotovitelem stavby se stala firma Ecobau Invest  s.r.o., 
realizace stavby by měla trvat přibližně 12 měsíců. Jedná se 
o  klíčový krok pro budoucnost naší obce a  vytvoření 
kvalitního zázemí pro naše nejmenší.

Přeji Vám krásné  léto plné pohody, odpočinku 
a společných zážitků. 

Starostka
PhDr. Hana Bližňáková

číslo 2/2025
léto
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Škola

Co se děje u nás ve škole
Vážení čtenáři,

s  potěšením Vám přinášíme přehled všech akcí 
a  událostí, které se v  uplynulém období odehrály na naší 
základní škole. Pojďme společně nahlédnout do světa 
školního dění a připomenout si všechny důležité momenty.

Řemeslné dílny
Žáci 4. a  5. ročníku si 

vlastníma rukama “sáhli” na 
řemeslo. V  KD v  Hlučíně si 
vyzkoušeli řemeslné činnosti na 
celkem šesti stanovištích 
zaměřených na bezpečnost 
práce a  požární ochranu, 
instalatérství (spojování 
odpadních trubek a  připojení 
sifonu na umyvadlo) 
a  topenářství (připojení na 
plynovém kotli), kominictví (čištění komínu 
a  seznámení  s  měřicí a  inspekční technikou), životní 
prostředí a  spalování paliv a  také si vyzkoušeli 
práci  s  rozličným ručním nářadím (zatloukání hřebíků, 
přivrtání vrutu, vyvrtání otvoru, řezání pilkou) i šroubování 
metrických matic. Pro děti byl program zajímavý a  velmi 
přínosný.

McDonald´s Cup 2025
Vybraní žáci a  žákyně 4. a  5. třídy se poprvé zúčastnili 

fotbalového turnaje McDonald´s Cup. Turnaj je určen pro 
žáky nižšího stupně. Naše škola byla přihlášena do 
kategorie malotřídek. Okresní kolo proběhlo na fotbalovém 
hřišti v Opavě Kylešovicích. Náš tým s velkým nasazením 
skvěle zabojoval a  získal tak krásné 2. místo. Všem dětem 
gratulujeme a děkujeme za skvělou reprezentaci naší školy!

Na McDonald´s  Cup jsme  s  dětmi  samozřejmě pilně 
trénovali v  rámci TV. Děti byly nadšené. Na blížící se 
okresní kolo v  Opavě Kylešovicích se připravovaly pod 
dohledem našeho pana školníka Víti Sedláka. Dokonce 
jsme mohli do naší školy pozvat trenéra mládeže FAČR, 
který vedl hodinu TV zaměřenou na rozvoj fotbalových 
dovedností. 

Zápis do 1. ročníku 
V pátek 4. dubna prožívaly svůj 

velký den děti, které se vydaly do 
naší školy na zápis do 1. ročníku. 
Své dovednosti prokázaly na 
jednotlivých stanovištích. 

Každé stanoviště bylo zaměřeno 
na rozvoj základních dovedností, 
jako jsou motorika, logické 
myšlení či kreativita. Předškoláci si 
na závěr odnesli drobné dárky, 
které pro ně připravili mladší žáci. 
Už teď se těšíme na září, až naše nové prvňáčky přivítáme!

Workshop - Jak se dělají komiksy?
Také dubnovou výuku jsme si ozvláštnili netradičním 

programem. Až z  Prahy k  nám zavítal spisovatel Jiří 
Wolker Procházka s workshopem "Jak se dělají komiksy”?

V  hravém programu si 
žáci 2. - 5. ročníku 
vyzkoušeli tvorbu komiksů. 
Seznamovali se s bublinami, 
piktogramy, komiksovou 
řečí. Do pracovních listů 
dopisovali citoslovce, 
dokreslovali komiksové 
reakce a  učili se vyjádřit emoce postav. Prostřednictvím 
prezentace je poutavým vyprávěním pan Procházka 
seznamoval  s  realizací filmů, připomněl historii Čtyřlístku 
a  přibližoval svou práci komiksového scénáristy. Na závěr 
si všichni vytvářeli své superhrdiny a  mohli tak popustit 
uzdu své fantazie. Dárek v  podobě komiksu Barta 
Simpsona potěšil všechny milovníky legendární postavy. 
Projekt byl financován Místním akčním plánem pro 
Hlučínsko. 

Vítání občánků
Poslední dubnový 

víkend děti 2. a  3. třídy 
svými básničkami 
a  písničkami přivítaly 
nejmenší občánky 
v  Dobroslavicích 
i  Děhylově. Přejeme 
novým děťátkům dobrý 
start do života ve spokojené rodině, zdraví a  brzy na 
shledanou u nás ve škole.

pokračování na další straně....
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Pilot a Malý princ - Divadlo loutek
S dětmi z 1.- 3. ročníku jsme se vydali do světa fantazie 

společně  s  pilotem a  spisovatelem Antoniem de Saint - 
Exupérym. Vyprávěl nám o své lásce k létání a o době, kdy 
se konečně obrovské 
vzdálenosti mezi 
kontinenty začaly 
pomalu zkracovat. 
Představení nám 
ukázalo, že snaha, 
trpělivost a  obrovská 
píle vedou k  vyplnění 
každého snu. 

Život včel
Náš kamarád ze třetí třídy nám každý rok vypráví 

o  životě včel v  úlu a  jeho velmi zajímavém koníčku - 
včelařství. Letos nám opět 
přinesl ukázat včelky 
a  nejrůznější produkty, 
které vznikají z  jejich 
obdivuhodné činorodosti. 
Děti byly nadšené a velmi 
podrobně se na všechno 
spolužáka vyptávaly. Moc 
děkujeme a  těšíme se na 
povídání zase příště. 

Příběh peněz
Program  s  názvem "Příběh peněz”, který proběhl 

v  měsíci dubnu, byl určen pro starší žáky. Děti si formou 
her  s  historickou tématikou prožily a  vyjasnily pojmy 
z  finančního světa jako jsou hodnoty, cena, směna, 
poptávka, nabídka, nedostatek, přebytek, fair trade 
a mnoho dalšího. Program byl rozdělen do dvou bloků po 
dvou vyučovacích hodinách. Aktivity se skládaly z několika 
kratších her simulujících postupný vývoj společnosti. 
Úkolem každého hráče bylo pomocí směnného obchodu 
v daných "epochách" přežít a dosáhnout co nejvyšší životní 
úrovně. Po každé minihře následovala diskuze s  reflexí. 
Děkujeme skvělému lektorovi Mgr.  Janu Kumstátovi za 
profesionální průvodcovství celým dopolednem, žáci byli 
nadšení:)

Čarodějnicko - kouzelnický den
Měsíc duben jsme ve výuce zakončili tematicky 

čarodějnicky. Úvodem nás  provedla ukázka z  knihy Malá 
čarodějnice. Na základě této ukázky pak děti vyplňovaly 
krátký dotazník, kde se mohly přesvědčit, zda dobře 
naslouchaly čtenému textu. Výsledkem správného řešení 
byla tajenka, která 
dětem prozradila, 
jaká malá 
čarodějka byla. 
V  další části 
potom děti 
dotvářely 
kreslenou 
čarodějnici podle 
konkrétního zadání  s  využitím svých čtenářských 
dovedností. Nezapomnělo se ani na matematické hraní. 
Děti pomáhaly svými správnými výpočty najít kouzelný 
lektvar čarodějnice Háty. Hravou výuku jsme poté 
zakončili na školní zahradě, kde na děti čekal čarodějnický 
kvíz.

Den matek
Rádi bychom se také podělili o nedávné vystoupení žáků 

naší školy, které bylo uspořádáno u příležitosti Dne matek 
v  KD v  Děhylově. Pro maminky byl připraven bohatý 
program, kde děti předvedly svůj taneční a  divadelní 
talent. Každá 
maminka si na 
konci představení 
odnesla nejen 
nezapomenutelné 
zážitky, ale také 
malý dárek 
a  přání, které děti 
s  láskou připravily. 
Děkujeme všem 
dětem za jejich nadšení a snahu.

Poklady Landeku
Na výlet na Landek 

jsme se všichni těšili. 
Počasí nám přálo, bylo 
nádherně. Děti byly 
rozděleny do skupin, 
v  areálu procházely 
různými stanovišti 
a plnily úkoly. V cíli na 
ně čekala slíbená odměna.

Co se děje u nás ve škole

pokračování na další straně....
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Knihovna - poznáváme novou knihu
I  letos jsme  s  prvňáčky zavítali 

mezi regály plné zajímavých 
knih. Jednou z  nich  s  názvem 
Křeček v  letu nás  paní 
knihovnice seznámily 
prostřednictvím společného čtení 
ukázky a  interaktivních úkolů na 
několika stanovištích. Děti vše 
upoutalo a s radostí plnily zadané 
úkoly. Tuto zábavnou a  vtipnou 
knížku jsme si nakonec vypůjčili 
na dočtení do třídy. Už se těšíme 
na její pokračování. K  závěru návštěvy knihovny si děti 
mohly ještě prohlédnout další nabízené knihy 
a  prozkoumat prostředí knihovny. Moc děkujeme. Bylo to 
prima!

Také děti z  druhé a  třetí třídy navštívily knihovnu 
Podroužkovu v Ostravě - Porubě.

Čekala nás  milá paní knihovnice a  napínavý 
příběh  s  názvem „Ó, ó, ó vajíčko“ plný neočekávaných 
zvratů a  napětí. Nechyběl animovaný film ani spousta 
zábavných úkolů a  hádanek. Dozvěděli jsme se mnoho 
nového ze života broučků a  motýlů. Vtipné vyprávění 
nás  pobavilo a  nadchlo natolik, že děti si po skončení 
programu ještě dlouhý čas v  knihách četly a  těšily se, že 
se s rodiči do knihovny brzy vydají.

Malí zahradníci v akci
Malí zahradníci se v  rámci 

vyučování pustili do práce na 
vyvýšených záhonech na školním 
pozemku v  Dobroslavicích, kde 
sadili různé druhy zeleniny. 
S  nadšením  sázeli semínka mrkve, 
ředkviček, hrášku a  také sazenice 
rajčat a  papriky. Každý si mohl 
vybrat svou rostlinku a  pečlivě ji 
zasadit do země. Děti se naučily 
správnou hloubku sázení a také to, 
jak rostlinám dopřát dostatek 
prostoru pro růst. Po výsadbě 
následovala pravidelná péče – 
zalévání, odstraňování plevele 
a sledování růstu rostlin. Už teď se 
společně  můžeme těšit na první 
sklizeň!

V  závěru bychom rádi poděkovali všem žákům 
a  rodičům za jejich aktivní účast na akcích, které se 
v uplynulém období konaly na naší základní škole. Těšíme 
se na další akce a společné chvíle.

Všem čtenářům přejeme krásné léto!

Krátké nahlédnutí do života naší školy připravila

Mgr. Pavlína Jurečková,
tř. uč. 4. ročníku.

Dění v obci

Co se děje u nás ve škole

29. března 2025 proběhlo na Obecním úřadě 
Dobroslavice „Vítání občánků“ narozených v  roce 2024. 
Rodiče přijali pozvání a  přišli se 
podělit o  štěstí, které je potkalo 
v  narození dětí. Paní starostka 
přivítala pět děvčátek, z  toho jedna 
dvojčátka a  jednoho chlapce do 
společenství obce. Děti byly zapsány 
do Pamětní knihy, kde se podepisují 
i  jejich rodiče. Samozřejmostí bylo 
předání každému dítěti „Pamětní 
list“, finanční dar a  malý dárek. Pro 
maminky byly nachystány kytičky. 
Tuto slavnostní akci nám ochotně 

přišly obohatit svým vystoupením dětí ZŠ a  ZUŠ pod 
vedením paní Jany Jenčové a paní Jany Odrihocké, za což 

patří také velké poděkování.

Rodičům přejeme hodně radostí 
a  pohody při  výchově dětí a  novým 
občánkům přejeme hodně zdraví 
a  šťastný život v  kruhu své rodiny 
a  také v  naší krásné obci 
Dobroslavice.

Za Kulturní a sociální komisi 
Klapuchová Bianka 

Vítání občánků
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Jak již bylo konstatováno v  předchozím čísle 
Dobroslavického občasníku, byla letošní tenisová sezona 
oficiálně zahájena dne 15.4.2025, od tohoto dne se všichni 
zájemci o  hraní tenisu mohou rezervovat hraní přes 
rezervační systém Obce Dobroslavice
https://dobroslavice.hlasenirozhlasu.cz.

První větší zatěžkávací zkouškou 
připravenosti kurtu na sezonu 2025 
prošel kurt dne 1. 5. 2025, kdy 
u příležitosti svátku práce, zorganizoval 
výbor tenisového oddílu „interní“ 
turnaj ve čtyřhře. Turnaje se zúčastnilo 
5 dvojic. Vítězem se stala dvojice Miloš 
Šlechta - Ladislav Pravda. Na 
dalších  místech se umístily dvojice 
Václavík  – Mareš a  Kašpárek – 
Pokorný. Celkem bylo odehráno 10 
zápasů (setů) bez jakékoliv újmy na 
kvalitě povrchu kurtu.

V letošním roce hodlá oddíl tenisu ještě zorganizovat dva 
turnaje ve čtyřhrách, jak pro členy oddílu, tak i  pro 
nečleny, a  to 2. ročník  loni úspěšného 1. ročníku Retro 
cupu (garant Štefan Dimitrov) a také 13. ročník turnaje na 
počest svých dvou zemřelých kolegů Emila Sollicha 
a  Alexandra Groha. Turnaje jsou plánovány na  měsíce 

srpen až říjen, přičemž o  termínech a  propozicích obou 
turnajů bude veřejnost  s  dostatečným předstihem 
informována na webových stránkách Obce Dobroslavice, 
členové oddílu také e-mailem. Zájemci se mohou přihlásit 
u Ing. Dušáka (603 143 569 resp. fdusak@seznam.cz).

Kurt obhospodařuje tenisový klub TJ Sokol Dobroslavice 
z.s.,  s  26 registrovanými členy a  je 
veden Ing.  Jiřím Kolkem, přičemž 
kromě členů oddílu využívá možnosti 
rekreačního hraní i řada tzv. příchozích 
zájemců o hraní tenisu. 

Zájemci o  hraní, kteří nejsou členy 
oddílu, se mohou hlásit u Ing. Františka 
Dušáka (tel. 603 143 569) nebo 
u Ing. Jiřího Kolka na tel. 723 772 244.

Závěrem se nemohu nezmínit o  tom, 
že náš dlouholetý předseda oddílu 

Ing.  Jiří Kolek oslavil v  měsíci červnu významné životní 
jubileum.

Srdečně gratulujeme a  do dalších let mu přejeme vše 
nejlepší a především pevné zdraví!!!!

Ing. František Dušák
člen výboru tenisového oddílu -TJ Sokol Dobroslavice, z.s.

Sport

Dobroslavická tenisová sezona 2025 v plném proudu

Projekt byl realizován v  rámci 
naplňování Strategie komunitně 
vedeného rozvoje pod názvem 
„Pro Hlučínsko spolu, tady a  teď“ 
a  podporuje udržitelný rozvoj 
hlučínského regionu. 

Místní akční skupina Hlučínsko 
z.s. působí v  území od roku 2006 
a  svými aktivitami zlepšuje 
podmínky pro život, ekonomiku 
a  životní prostředí bez toho, aby 
byly ničeny přírodní zdroje nebo 
ohrožena budoucnost. Udržitelný rozvoj je hlavně o lidech, 
kteří chtějí spolu něco tvořit. Podporou  místního 
zemědělství, podnikání a  silného komunitního života, 
vzniká region, který je soběstačný, živý a  má perspektivu. 
A to je cesta, která má smysl.

Výsledkem projektu je provedení stavebních úprav 
v  podobě instalace nové akustické stěny (izolace) do  sálu 
Kulturního domu Dobroslavice, který je využíván ke 
společenským, kulturním a  vzdělávacím akcím 

nejrůznějšího charakteru. 
Souběžně byl pořízen jeden 
prezentační panel, na kterém jsou 
umístěny edukativní informace 
ohledně vzniku, historii 
a  aktuálního vývoje obce 
Dobroslavice (prezentační panel je 

vystaven v prostorách kulturního domu). 

Cílem projektu bylo odstranit nevyhovující stav v podobě 
absence zvukové izolace a špatné akustiky v sále kulturního 
domu a  zvýšit tak pozitivní vnímání a  komfort 
z  probíhajících akcí v  tomto prostoru. To samo 
o  sobě  může zvýšit zájem o  pořádané akce ze strany 
obyvatel obce, ale i návštěvníků z  širokého okolí, zejména 
z řad seniorů.

Projekt akustické stěny v KD v Dobroslavicích
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Vítězslav Sedlák – trenér místního oddílu stolního tenisu 
si na zelený čtvrtek (feria quinta hebdomadae sanctae), kdy 
zvony odlétají do Říma, naplánoval krásný velikonoční 
turnaj, kde se u jednoho stolu potkalo jiskrné mládí s nejen 
moudrým stářím. Ze 16-ti hráčů se hned 5 žáků a juniorů 
podílelo na tomto jarním turnaji. Podpořit sportovce přišel 
i  předseda místního SOKOLA – Ing.  Klekner Jakub a  za 
obec se již tradičně aktivně zapojil  místostarosta 
Ing.  Svider Miroslav, který se svým spoluhráčem obsadil 
hned za rodinnými týmy krásnou bronzovou příčku.

Z  8-mi vytvořených dvojic tvořily 2 specifické páry 
otec&syn silné týmy, které se nakonec svým uměním 
a  bojovností umístily na prvních pozicích, přičemž ti 
nejlepší potvrdili stabilní formu a všemi vyhranými zápasy 
obhájili prvenství z Novoročního turnaje.

Vytvořené týmy hrály se všemi zbývajícími týmy jen na 2 

vítězné sety, jak 
v jednotlivcích, tak i ve 
čtyřhře, která mnohdy 
rozhodla o  vítězi 
vzájemného utkání.

V  pětihodinovém 
sportovním klání 
každý hráč odehrál 7 
utkání a  rovněž 
7  čtyřher. Každý tým 
pak společně 
absolvoval 21 setů, které rozhodly o  konečném pořadí 
zúčastněných hráčů a  jedné hráčky, která vytvořila 
sportovní dvojici s naším trenérem.

Uznání samozřejmě patří všem zúčastněným sportovcům 
a  poděkování patří i  něžné trojici „Tří Grácií“, 

v  zastoupení Jiřinka, Liběna 
a Lenka za bravurně zvládnutý 
catering i  upečeného 
velikonočního beránka pro 
vítěze turnaje.

Vytvořené dvojice a  jejich 
konečné umístění můžete vidět 
v tabulce.

Všem příznivcům stolního 
tenisu přeji dostatek energie na 
trénincích a  mnoho elánů do 
dalších dnů.

zapsal Ing. Holuša Jaromír

Sport

Velikonoční turnaj dvojic ve stolním tenise 2025

	pořadí	 účastníci	 body	 skóre	 výhry / prohry

	 1.	 Kovařík Ivo + Lamžík Maxmilián	 21	 17:4	 7 / 0

	 2.	 Novák Libor + Novák Rostislav	 18	 16:5	 6 / 1

	 3.	 Svider Miroslav + Maceček Rostislav	 12	 10:11	 4 / 3

	 4.	 Šťastný Jiří + Klapuch Vít	 12	 10:11	 4 / 3

	 5.	 Grománek Dalibor + Plura Václav	 9	 9:12	 3 / 4

	 6.	 Sedlák Vítězslav + Exnerová Marisa	 6	 9:12	 2 / 5

	 7.	 Holuša Jaromír + Plura Jiří	 6	 7:14	 2 / 5

	 8.	 Holuša Vít + Hájek Karel	 3	 7:14	 1 / 6

Každoroční zájezd klubu se uskutečnil 22. května
Společně se 

seniory z  Děhylova 
jsme navštívili 
Manufakturu 
Besky, tradiční 
beskydskou 
manufakturu na 
vlněné přikrývky 
a  další lůžkoviny 
nejvyšší kvality, 
které se vyrábí ručně z  vlny nakoupené od  místních 
farmářů. Dámy z  Besky mají náš obdiv,  s  jakou péčí 
připravují své produkty a činí radost svým zákazníkům...

Necestovali jsme daleko a  byli jsme v  areálu 

v  Kozlovicích, jehož součástí je i   skanzen malebných 
historických dřevěných staveb a  rekonstruovaný 
mlýn s náhonem s plně funkčním mlýnským kolem.

Lehce promoklí jsme se přesunuli do Frýdku Místku do 
Penzionu u Kašny sv. Floriána na vynikající oběd. Původní 
budova penzionu je již z  konce 17. století, kdy sloužila 
jako lékárna – “Lékárna Panenky Marie Pomocné”. Přímo 
v budově se také míchaly samotné léky.

A  suchou nohou jsme již došli na zámek, kde nás 
sympatická průvodkyně provedla interiérem zámku i kaplí 
sv. Barbory. Spokojení byli všichni účastníci zájezdu 
i  sympatický pan řidič Radim Valvoda fa. Maxner, se 
kterou máme skvělou spolupráci.

Za klub seniorů
Alena Ridlová

Zájezd klubu seniorů
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Dění v obci

Vítání jara 5. 4. 2025
„Přišlo jaro do vsi, kde jsi zimo, kde jsi…“

Vítání jara zahájil Honzík 
Michalisko slovy, že u  nás máme 
zájem dodržovat lidové tradice, a to 
se nám i daří. A  protože jsou 
samozřejmě děti dalšími nositeli 
tradic, byla akce zaměřená 
převážně na ně. Mohly si vyzkoušet 
zaječí kličkování manželů Klapuchových Bianky a  Ludě, 
pletení pomlázek s Janíkem Sýkorou, výroby ptačích budek 
s Vaškem Klapetkem, vybarvit kraslice na papíře či vyrobit 
kytičky z  plyšových drátků  s  Renčou Lukášovou a  její ka‐
marádkou Markétkou….

Rodiče pak mohli obdivovat a  zakou‐
pit svíčky s velikonoční tématikou Zuzky 
Dylové, naaranžovat si jarní rostlinky 
a přírodniny do skleniček s Ali Ridlovou 
a v neposlední řadě si u Zuzky Dedkové, 
zkušené floristky, vytvořit jarní aranžmá. 
K  tomu mohli všichni ochutnat vý‐
bornou jarní uzenou polévku  s  křenem, 
vajíčkem a  brambory od Zuzky Dylové 
či  další chutné dobrůtky připravené 
členkami kulturní komise.

Divácké soutěže o  velikonočního 
beránka, i  z  netradičních surovin, se
letos zúčastnilo 10 lidí. 
Výhercům gratulujeme:

• Fanoušek Sedlák spolu se sousedkou Zuzkou Dedkovou
• Rodinka Renči Lukášové a Olinka Vávrová
• Zoe Dylová
V průběhu akce jsme také vynesli Morenu a přivítali ja‐

ro. Děti rovněž tradičně probouzely broučky. Na závěr ak‐
ce proběhlo královské dělení a koštování beránků.

Děkujeme všem organizátorům a účastníkům.

Pálení čarodějnic 30. 4. 2025
Tradiční pálení čarodějnic se 

uskutečnilo ve středu 
30.  dubna  2025. Krásné slunečné 
počasí přilákalo spoustu dětí, i  do‐
spělých, a to jak místních, tak 
i  přespolních. Zažili jsme stavění 
májky, netradiční vystoupení 
hudebnice Lunaries, malování na 
obličej, opékaní špekáčků, 
ochutnávku dobrůtek od hasičů 
a  soutěž o  nejkrásnější čarodějnici 
i čaroděje. K vidění bylo mnoho nápaditých masek.

Výherci soutěže:

Laurinka a Oliverek Kubíkovi s čarodějničkou přespolní, 
která se s maminkou pravidelně zúčastňuje a naše 
nejúžasnější dospělácká čarodějnice Olinka Vávrová

Děkujeme všem a těšíme se na příští rok

Za kulturní komisi
Alena Ridlová

Co se dělo v kultuře
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Komise životního prostředí informuje
Díky za další jarní úklid…

Jako každé jaro, i  tentokrát jsme vyrazili pod záštitou 
organizace Ukliďme Česko na tradiční jarní úklid 
v  katastru Dobroslavic. Úklid byl naplánovaný na 
26.  4.  2025. Malí „školkáčkoví“ pomocníci vyrazili už 
o  pár dní dříve v  rámci programu týdne, my ostatní 
doufali, že se ranní sobotní deštík  umoudří a  vyrazíme. 
Povedlo se. Moc děkuji všem za jejich nasazení a  ochotu 
trávit volné dopoledne dobrovolnou činností a  zejména 
úklidem cizího nepořádku.

Museli jsme konstatovat, že situace je rok od roku lepší, 
ale bohužel je stále dost těch, kteří mají naši přírodu jako 
popelnici, a i přes četná sběrná místa vyhazují nepotřebné 
věci, kam je zakázáno.

Malé leporelo fotek z letošního úklidu:

Díky za váš čas a na viděnou (asi zase na podzim).

Ochrana stromů a keřů na zahradě …

Správná péče o  stávající zeleň a  výsadba nových dřevin 
jsou klíčové pro zachování zdravého a krásného prostředí.

Provádějte pravidelné vizuální kontroly stromů a  keřů. 
Hledejte známky poškození, napadení škůdci nebo 
chorobami. Odstraňujte suché, poškozené nebo nemocné 
větve. Řez provádějte šikmo, těsně za  místem rozvětvení. 
Větší řezné rány ošetřete štěpařským voskem nebo 
stromovým balzámem. Chraňte stromy a keře před škůdci 
a  chorobami. V případě potřeby použijte vhodné (ideálně 
ekologické) přípravky. Zajistěte dostatečnou zálivku, 
zejména v  suchých obdobích. Dřeviny hnojte vhodnými 
hnojivy, zejména po výsadbě a v období růstu.

Chraňte stromy a keře před okusem zvěří, to ale zejména 
v zimních měsících.

Léto je čas pro ochranu ovoce,  s  ohledem na jeho 
dozrávání a  potřebu jeho ochrany před škůdci 
a chorobami …

Ochrana stromů a  keřů proti škůdcům a  chorobám 
by měla být ekologicky šetrná (platí vždy, co „zasejete / zde 
použijete“- to pak jíte). Cílem je minimalizovat použití 
chemických přípravků a  podpořit přirozenou 
obranyschopnost rostlin.

Přírodní insekticidy:

• Mýdlový postřik: Rozpuštěné  mýdlo ve vodě (1-2 
polévkové  lžíce na litr) účinně hubí savý hmyz, jako 
jsou mšice a svilušky. 

• Rostlinné výtažky: Některé rostliny, jako je přeslička 
rolní, mají insekticidní a  fungicidní vlastnosti a  lze 
z nich připravit postřik. 

• Biol (např. Biool): Přípravek na bázi přírodních 
olejů, který hubí savé i žravé škůdce. 

• Rock Effect: Koncentrovaný přípravek na přírodní 
bázi, účinný proti širokému spektru škůdců i padlí. 

Přírodní fungicidy:

• Přesličkový výluh: Účinný proti plísním, 
strupovitosti a dalším houbovým chorobám. 

• Polyversum: Biologický přípravek na bázi houby, 
který chrání rostliny proti houbovým chorobám.

Biologická ochrana:

• Využití užitečného hmyzu: Dravé ploštice, slunéčka 
sedmitečná a  jiné druhy hmyzu pomáhají regulovat 
škůdce. 

• Ochrana ptáků: Budky pro ptáky a ptačí koupaliště 
přilákají ptáky, kteří se živí hmyzem.

Způsobů je mnoho, je na každém z  Vás, kolik energie 
a  péče, ale i  financí chcete do údržby prostředí kolem 
Vás  investovat. Vždy ale prosím zodpovědně 
a  „ekologicky“ uvědoměle pamatujte na své zdraví 
a vztahy se sousedy :)

Krásné a pohodové léto všem

Ing. arch. Zuzana Sýkorová

Dění v obci
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Dění v obci

Den dětí a den obce 2025

Huráááá!!!! 3. ročník Dne obce a dětí je úspěšně za 
námi. Předcházela mu náročná příprava posezení a party 
stanů, instalace osvětlení od Renči a Radima Lukášových, 
stavba podia a ozvučení a mnoho dalších věcí. Ale stálo 
to za to!

Program zahájily děti z MŠ a jejich roztomilé 
vystoupení trpaslíčků a navázali školáci v rytmu 
moderním. Poté následovaly různé soutěže a aktivity, jako 

třeba soutěž v pití piva žen a mužů. V společné zábavě 
jsme pokračovali až do pozdních nočních hodin a mys‐
lím, že akce byla více než povedená.

Děkujeme všem organizátorům, ale i vám všem za 
účast. Těšíme se na příští rok.

kulturní komise
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Za doby, kdy stál v  obci zámek 
a dobroslavické panství bylo sídlem bohatého 
uhlobaronského hraběcího rodu Wilczeků, se 
obec nacházela jen v dolní části. Na horním 
konci stal zámek s rozsáhlým parkem, sadem, 
zahradnictví a podél hlavní cesty (ul. Slezská) 
několik sedláckých usedlostí. I  rodina 
dnešního pamětníka Miroslavy Chyly žije 
v  obci již řadu let (ul. Osvobození 67/34). 
Manželé Josef  a  Anna Titzeovi si 
v  Dobroslavicích založili rodinu a  na této 
dnešní adrese postavili roku 1925 domek, ve 
kterém jejich potomci žijí dodnes. Jejich 
dcera (*1920) Marie se vdala za děhylovského 
mládence Adolfa Chylu (*1914) a měli spolu 
2 děti: staršího syna Miroslava (*1940) a  mladší dceru 
Aničku (*1942), která se provdala za Bohuslava Hrbáče, 
tchána dnešního  místostarosty Miroslava Svidera. Na 
konci války při  osvobozovacích bojích se rodina skrývala 
nejdříve ve sklepě doma, pak u  souseda Švendy, u  pana 
Bedrunky i  ve škole. Nakonec však ve vybudovaném 
podzemním bunkru u  potoka (49.8778836N, 
18.1348839E), neboť obec již byla neustálým 
bombardováním celá totálně zničena. Když otec ukrývající 
se rodiny v  pondělí 23. dubna 1945 vyšel z  bunkru 
k  nedaleké studni pro vodu, zasáhly jej střepiny dvou 
dělových střel. Těžkému zranění i  přes poskytnutou 
zdravotní péči  německým  lékařem podlehl a  v  sanitce 
u  Bílova zemřel. Vdova si později vzala Ludvíka 
Klapucha, s nímž měla ještě jednoho syna Ludvíka. Tento 
je tedy nevlastním bratrem Miroslava Chyly.
Školu, kterou jako prvňáček zažil ještě na zámku, 
navštěvoval  s  vesnickými dětmi, pak v  opravené budově 
válkou poničené jednotřídní školy, kde jej taky učil 
nastupující dobroslavický učitel Josef  Kulička. Ten také 
v  obci naučil číst, psát a  počítat ještě mnoho generací 
zdejších dětí, neboť se stal „panem řídícím“ na zdejší škole 
až do vysokého seniorského věku.
Při  prvním výročí osvobození obce proběhla u  kříže za 
obcí na křižovatce na Jilešovice (bylo tam pochováno 50 
vojáků) vzpomínková slavnostní akce za přítomnosti 
sovětských vojáků. Bohužel tuto událost chtěli mladí kluci 
okořenit v parku dělovou salvou z historického děla, které 
našli ve vypáleném zámku. Toto překvapení se jim však 
silně vymstilo. Zepředu naládovaná hlaveň historického 
zámeckého děla nevystřelila dle jejich představ, proto 
rozžhavili drát v  opodál rozdělaném ohni a  vložili jej do 
odpalovací dírky. Nastalá detonace roztrhla celé dělo 
a  jeho kusy  lítaly do velké dálky. Bohužel při  tom přišel 
o  mladý život Milan Augustinek. Jarek Gold i  další 

mládenci, kteří tam taky  s  ním byli,  měli 
tentokrát velké štěstí a  nic se jim nestalo. 
Smuteční pohřební kočár tažený dvěma 
koňmi pak celá obec doprovázela až na 
hřbitov do Plesné.
I  po této smutné události bylo v  obci a  na 
okolních polích i  lesích stále ještě dosti 
poškozených válečných strojů a  munice, 
takže dětství kluků v té době bylo jedno velké 
dobrodružství, i  když velmi nebezpečné. 
Mirek si chodil hrávat ještě v  padesátých 
létech „do dolíku“ (49.8793989N, 
18.1342194E), kde sice nezůstal venkovský 
zapomenutý čert Jana Drdy „Trepifajksl“, ale 
zůstal tam zapomenutý několikatunový 

pancéřovaný ruský tank T-34  s utrženou věží s velitelskou 
kopulí. S  kamarádem, sedláckým synkem Jarkem 
Sýkorou  s  koňmi sváželi železný válečný šrot (nábojnice, 
přilby, pásy, šrapnely,…) do sběrny kovů až do r. 1955. 
Tuto provozoval v kovárně (ul. Slezská, rest. V. Ulrych) pan 
Ondřej Gold, který z  některých přinesených velkých 
mosazných nábojnic vytepával krásné vázy. V  roce 1965 
byl taky v blízkém polomském lese na místě skonu tankisty 
1. čs. tankové brigády v  SSSR, Borise Pochožaje 
(13.  6.  1924 - 26.  4.  1945) postaven pomník, který Mirek 
Chyla dodnes navštěvuje 
(49.87701N, 18.11499E). V  roce 
1957 vstoupil taky do  místního 
hasičského sboru, kde jej učili 
tomuto krásnému koníčku starší 
členové, jako byl pan Zdražila Alois, 
Šiler Franta, Rajský Bedřich a  jiní. 
Hasičárna „ve dvoře“ byla dříve 
prádelnou, kovárnou a  také 
SVAZARM tam měl svou místnost, 
než si tam hasiči  vybudovali svou 
základnu. U hasičů jezdíval se všemi 
jejími hasičskými auty (Praga RN, 
MATES-Škoda 706, ...) jako řidič 
na veškeré hasičské akce a slavnosti. 
Působil ve funkci preventisty a  za 
svou dlouhodobou aktivní činnost 
v  hasičském sboru byl několikrát 
odměněn (medaile za věrnost, za 
zásluhy, sv. Floriána). Krajskou 
medaili Zasloužilý hasič obdržel až 
v Přibyslavi v pořadí jako třetí v našem 
sboru (po Janu a Aloisovi Mikolajkovi).

Historie obce

Ze vzpomínek rodáka Miroslava Chyly

pokračování na další straně....
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Historie obce

V  roce 1959 odešel na 30  měsíců (2,5 roku) na povinnou 
vojnu na západní hranici, do Sušice, kde jako řidič poznal 
dokonale tamní západočeský kraj. V  roce 1963, kdy se 
opravoval KD, se taky oženil se Zdenkou Pchálkovou z Velké 
Polomi, se kterou má dceru Svatavu a syna Pavla. Dnes je již 
trojnásobný dědeček a dvojnásobný pradědeček.
V  obci však proslul hlavně 
jako fotograf. Jeho 
fotografická vášeň se u  něj 
projevila již ve 12  létech, 
kdy dostal před 70 léty první 
fotoaparát (ALTISA). V  18 
letech již  měl VEGU na 
kinofilm.
Fotografování však zůstal 
věrný do dnešních dnů 
a  vyzkoušel nejeden fotoaparát různých značek (Leica, 
Nicon, Praktica, Canon, Flexaret, Zenit 3M,..) a na digitální 
focení se dal až nedávno, v  roce 2017. Samozřejmě 
bravůrně ovládá výrobu analogově pořízených fotografií, 
které zhotovoval ve fotokomoře, zřízené v  budově pana 
Marka (nad mateřskou školou). První zvětšovák  Magnifax 
Meopta  měl zapůjčen od pana Makeše, než si pořídil svůj 
vlastní. Vyvolávání fotek v  temné komoře z  kinofilmu byla 
jedna velká věda a  mělo své kouzlo, kdy jste vždy se 
zatajeným dechem čekali na výsledek. O  tento tajuplný 
proces zrodu fotografie jsou již dnešní fotografové 
nemilosrdně ošizeni.
V  obci probíhaly různé slavnosti, např: v  šedesátých  létech 
1.  máj, kdy se  májové průvody  s  alegorickými vozy 
z Děhylova, Jilešovic, Plesné shromáždili před naši tribunou 
vedle KD (dnešní OÚ) a  po projevech se všichni veselili. 
Oslavy tradičně ukončoval napínavý fotbalový zápas 
svobodní-ženatí o atraktivní cenu - bečku piva, kde ze strany 
svobodných každoročně přebíhali zkušení hráči po sňatku do 
protějšího týmu. Mirek vše fotil a dokumentovat však i  jiné 
události v  obci, jako byly spartakiáda, stavění a  kácení 
Májky, hasičské slavnosti, závody a  soutěže, plesy, školní 
vystoupení v KD atp. 
Léta, která Mirek obrazem zachytil, jsou a budou hodnotná 
i  pro další generace našich občanů. Jedna výstava jeho 
fotografií již před časem proběhla v budově obecního úřadu.
Rovněž se aktivně zapojil do společenského života obce, kdy 
za starostování Zdeňka Bochňáka byl členem Národního 
výboru spolu s Jirkou Hranošem, Mirkem Knoppem, Laďou 
Goldem, Zdenou Hrbáčem, švagrem Slávkem Hrbáčem 
a jinými občany obce.

V Dobroslavicích sepsal
dle autentického vyprávění

Holuša Jaromír

Ze vzpomínek rodáka Miroslava Chyly
Milí dobroslavičané, dne 20. 9. 2025 se na místním 

fotbalovém hřišti uskuteční sportovní odpoledne, 
jehož součástí bude historicky první fotbalové derby 
dvou konců vesnice – dobroslavické El Clásico. 
Zjistíme, kde se rodí nejlepší fotbalisté a fotbalistky, v 
doplňkových disciplínách pak uvidíme, kdo má 
nejrychlejší nohy či nejpřesnější mušku. Více 
informací bude postupně sdíleno na FB stránce a 
webu obce. Těšíme se na bohatou aktivní účast všech, 
dětí i dospělých. Přijď hrát, fandit nebo se jen smát.

Za sportovní komisi
Barbora Konštacká

Sportovní komise informuje
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Blahopřání
Hodně zdraví a životní pohody 
přejeme jubilantům, kteří oslavili 
své narozeniny.

Květen

Prášková Věra

Valík Milan

Červen

Heroldová Věra

Osmančík Břetislav 

Kolek Jiří

Cholevová Ludmila

Inzerci v Dobroslavickém občasníku lze podávat prostřednictvím obecního úřadu Dobroslavice. 
Příjem z inzerce je příjmem rozpočtu obce. Zadávat lze jak soukromou, tak firemní inzerci.

Informace pro občany
Obecní úřad Dobroslavice

Slezská 260/3A Dobroslavice, 747 94
okres Opava, kraj Moravskoslezský

e-mail: urad@dobroslavice.cz
web: www.dobroslavice.cz

IČ : 00849731

Úřední hodiny :
Pondělí:	 8:00 – 12:00, 14:00 – 17:00

Středa:	 8:00 – 12:00, 14:00 – 17:00

Okénko Věry Práškové

OKNA

Už jakyši ten čas okna sama něumyvam,mam 
na to obsluhu. Uvažovala sem, že i když 
sem už dozajista stary křap, do stareho 
železa ešče něpatřim. Chčela bysem 
vyskušač eli ty okna ešče zvladnu. Jak 
vylezu na dva schudky, tuž to by mohlo 
fungovač. Dotahla sem ich do obyvačky 
a hnedkaj vyskušala. Bingo, vylezla sem, 
a idě se na to, Dycky sem okna umyvala 
vodu s octem a novinama vypulirovala. 
Všecko sem se pochystala a začala 
s balkonovyma dveřama. Umyla sem škla 
s každej strany ale furt se mi to 
jakšimasčilo. Možno to budě s tej řepky. 
Jak se s teho robi olej tuž ten pyl budě 
dozajista masčič. Bylo to ale coraz horši 

a ten ocet sem tam vubec něčula. Idu se 
podivač do kuchyně kaj se stala chyba. 
Enem co sem tam vešla, chčel mě trefič 
šlak a měla sem jasno. Na kredencu staly 
dvě stejne flaše. V jedne byl ocet 
a v tej druhe byl olej. Pravim,tuž ty 
stara vykopavko něumiš čitač? Tym to 
pro mě konči. Už žadne okna se umyvač 
něbudu.Všecko to poskluzam a fertik. Tuž 
od takych hlupych napadu se dam 
rači dyštanc. Na druhu stranu sem to 
alespoň vyskušala

Prášková Věra

starostka obce

PhDr. Hana Bližňáková
tel.: 596 753 496

účetní obce, ověřování listin 
a podpisů, správní řízení, 
CzechPoint

Ing. Hana Nábělková
tel.: 596 753 496

podatelna, pokladna, evidence 
obyvatel, informace

Bc. Veronika Šestáková, tel. 596 753 496

Otevírací doba
TEMPO Dobroslavice
pondělí	 7:00 – 11:00

úterý	 7:00 – 11:00

středa	 7:00 – 11:00
	 13:00 – 16:30

čtvrtek	 7:00 – 11:00

pátek	 7:00 – 12:00
	 13:00 – 16:30

sobota	 7:00 – 10:30

Dobroslavický občasník vydává obec Dobroslavice
Registrován u MkČR pod registračním číslem E 21973

Výtisk zdarma distribuován do schránek i k vyzvednutí na OÚ
Další číslo vyjde v září 2025

Své příspěvky zasílejte nejpozději do 1. 9. 2025
Nevyžádané příspěvky se nevracejí

Dobroslavický občasník připravuje
redakce ve složení:
Jan Sýkora
Příspěvky lze zasílat na:
obcasnik@dobroslavice.cz
Periodický tisk územního samosprávného celku


